

教育研究所碩士班

115 學年度

最低修業年限	一年
應修學分數	30 學分
應修（應選）課程 及符合畢業資格 之修課相關規定 （如無，則免填）	1. 必修課程（2 門，共計 3 學分） 1.1 教育研究法(2 學分) 1.2 教育研究之科學科技與社會議題（1 學分） 2. 必選課程 2.1 教育心理組：教育心理學研究（3 學分） 2.2 科學數學工程教育組：數理教育研究（2 學分） 2.3 數位學習組：數位學習導論（3 學分） 2.4 諮商心理組：諮商與心理治療理論專題研究(3 學分)
備註	

Institute of Education Master Program Curriculum

Academic Year 2026

Minimum Term of Study	One year
Minimum Credits	30 credits
Courses and Related Regulations	1. Required courses (2 courses, 3 credits in total) 1.1 Educational Research Methods (2 credits) 1.2 STS in Educational Research (1 credits) 2. Core Courses 2.1 Educational Psychology Division : Research in Educational Psychology (3 credits) 2.2 STEM Division : Research in Science and Mathematics Education (2 credits) 2.3 Digital Learning Division : Foundation of E-learning (3 credits) 2.4 Counseling Psychology Division : Seminar in Counseling and Psychotherapy Theory (3 credits)
Notes	

教育研究所碩士班(輔所)

115 學年度

應修學分數	18
應修（應選）課程	本所碩士班分教育心理、科學數學工程教育組、數位學習組、諮商心理組，學生就所選組別，依各組規定修滿 18 學分： 一、必修課程 教育研究法 二、必選課程(以下課程任選 1 門) 教育心理學研究、數理教育研究、數位學習導論、諮商與心理治療理論專題研究 三、選修課程 教育所開設之所有課程
備註	本所將為學生安排課程輔導老師，輔導學生選課

Institute of Education(Minor Program)

Academic Year 2026

Minimum Credits	18
Curriculum and Regulations	Our master degree is divided into Educational Psychology、STEM、Digital Learning and Counseling Psychology groups. Students will complete 18 credits according to the requirements of each group. - Required course Educational Research Methods - Required courses (Choose one of the following courses) Research in Educational Psychology Research in Science and Mathematics Education Foundation of E-learning Seminar in Counseling and Psychotherapy Theory - Elected courses Plus other courses offered in the Institute of Education
Notes	We will arrange tutors for students to help students choose courses.

教育研究所博士班

115 學年度

最低修業年限	二年
應修學分數	36 學分
逕博應修學分數	54 學分
應修（應選）課程及符合畢業資格之修課相關規定（如無，則免填）	教育心理組 主修教育心理領域：教育心理學論文研討（必修四學期，4 學分） 科 學數學工程教育組 1. 科學教育論文研討（必修三學期，3 學分） 2. 科學教育專題研究（必修三學期，3 學分） 數位學習組 數位學習論文研討（必修四學期，4 學分）

Institute of Education PhD Program Curriculum

Academic Year 2026

Mini. Period of Study	Two years
Minimum Credits	36 credits
Direct to doctoral program	54 credits
Courses and Related Regulations	● Educational Psychology Program Seminar in Education Psychology (required for 4 semesters, 4 credits) ● STEM Program 1. Seminar in Science Education (required for 3 semesters, 3 credits) 2. Special Topic in Science Education (required for 3 semesters, 3 credits) ● E-Learning Program Seminar in E-Learning (required for 4 semesters, 4 credits)

教育研究所博士班(輔所)

114 學年度

應修學分數	18
應修（應選）課程	本所博士班分教育心理、科學數學工程教育、數位學習組，學生就所選組別，依各組規定修滿 18 學分： 一、必選課程(以下課程任選 1 門) 教育心理學研究、數理教育研究、數位學習導論 二、選修課程 教育所開設之所有課程
備註	本所將為學生安排課程輔導老師，輔導學生選課

Institute of Education(Minor Program)

Academic Year 2025

Minimum Credits	18
Curriculum and Regulations	Our doctoral degree is divided into educational psychology, STEM, and E-learning groups. Students will complete 18 credits according to the requirements of each group. 1. Required courses (Choose one of the following courses) Research in Educational Psychology Research in Science and Mathematics Education Foundation of E-learning 2. Elected courses Plus other courses offered in the Institute of Education
Notes	We will arrange tutors for students to help students choose courses.